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REVISTA PRESEI 

 

 

 Guvernul adoptă astăzi bugetele pe acest an pentru mai multe instituţii 

Guvernul va adopta, miercuri, proiecte de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi 

cheltuieli pentru mai multe instituţii, printre care Ministerele Transporturilor şi Economiei sau 

BNR. Executivul va lua act şi de raportul privind datoria guvernamentală la finalul anului 

precedent. 

Astfel, Guvernul va discuta şi adopta un proiect de hotărâre pentru aprobarea bugetului de 

venituri şi cheltuieli aferent activităţii de privatizare pe anul 2019 al Ministerului Transporturilor. 

„Ministerul Transporturilor şi-a propus, pentru anul 2019, oferirea la vânzare a unui pachet 

rezidual de 365.174 acţiuni nominative cu o valoare nominală de 2,50 lei fiecare, reprezentând 

1,4051% din capitalul social al S.C. “Antrepriza Reparaţii şi Lucrări – ARL Cluj S.A., societate 

privatizată în anul 2007, acţiuni suplimentare provenite din majorarea capitalului social al 

societăţii privatizate, cu valoarea terenurilor pentru care aceasta a obţinut, ulterior privatizării, 

certificate de atestare a dreptului de proprietate asupra terenului. Valoarea nominală a pachetului 

de acţiuni ce urmează a fi oferit la vânzare este de 912.935 lei”, potrivit actului normativ. 

Pe ordinea de zi este înscris şi un proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi 

cheltuieli pe anul 2019 al Companiei Naţionale ''Administraţia Porturilor Dunării Maritime ''S.A 

Galaţi aflată sub autoritatea Ministerului Transporturilor 

 
Totodată, un proiect de hotărâre care va fi aprobat de Executiv vizează aprobarea bugetului de 

venituri şi cheltuieli aferent activităţii de privatizare al Ministerului Economiei pe anul 2019. 

Şi bugetul de venituri şi cheltuieli pentru anul 2019 al Regiei Autonome ''Monetăria statului'', 

aflată în subordinea BNR va fi adoptat miercuri. 

Un alt proiect aflat pe ordinea de zi a reuniunii Cabinetului Dăncilă vizează modificarea alin. (1) 

al art. 11 din Normele metodologice privind modalitatea de acordare a drepturilor la transport 

interurban gratuit persoanelor cu handicap aprobate prin Hotărârea Guvernului nr.1017/2018. 

Executivul va adopta, de asemenea, o hotărâre pentru aprobarea înscrierii coridorului de 

expropriere al lucrării de utilitate publică de interes naţional „Deschiderea şi punerea în 

exploatare a Carierei Roşiuţa, judeţul Gorj, la o capacitate de 3.000.000 tone/an'” aflat în 
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administrarea Ministerul Energiei, în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al 

statului. 

Guvernul are în discuţie şi o informare cu privire la asigurarea manualelor şcolare în anul şcolar 

2019-2020 precum şi stadiul completării stocurilor prin retipăriri în vederea asigurării 

manualelor şcolare, în anul şcolar 2019-2020. 

Un alt act normativ aflat pe ordinea de zi face referire la aprobarea înscrierii coridorului de 

expropriere al lucrării de utilitate publică de interes naţional ''Deschiderea şi punerea în 

exploatare a Carierei Roşiuţa, judeţul Gorj, la o capacitate de 3.000.000 tone/an'' aflat în 

administrarea Ministerul Energiei, în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al 

statului 

Executivul va lua act, miercuri, şi de raportul privind datoria publică guvernamentală la 31 

decembrie 2018. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Drumarii protestează la Ministerul Transporturilor: Vor o conducere competentă şi 

salarii mai mari  

Aproximativ 200 de drumari au protestat luni, în faţa Ministerului Transporturilor şi au cerut o 

administraţie competentă care să mărească salariile şi să gestioneze corect resursele. 

Preşedintele Blocului Naţional Sindical, Dumitru Costin, a participat la discuţii cu ministrul 

Transporturilor, Răzvan Cuc. Dumitru Costin a afirmat că problemele semnalate de sindicat sunt 

“modul în care este organizată munca în interior, modul în care este structurat personalul, 

diferenţele uriaşe în salarizare şi în modul în care sunt alocate resursele umane”. 

“Acestea sunt consecinţele multor ani de conducere sub toate culorile politice, în care fiecare a 

avut grijă să îşi recompenseze propria clientelă. Fiecare ciclu de acest gen a mai adăugat nişte 

personaje în structura de personal a companiei”, a explicat sindicalistul. 

Soluţiile pe care acesta le-a discutat cu Răzvan Cuc au vizat regândirea întregii politici de resurse 

umane, întrucât în cazul departamentului de execuţie s-a înregistrat deficit de personal, iar 

angajaţii actuali sunt cei mai prost plătiţi. Conform sindicalistului, ministrul Transporturilor le-a 

promis protestatarilor că va găsi soluţii în ceea ce priveşte posturile şi remunerarea corectă a 

angajaţilor. De asemenea, conform lui Dumitru Costin, ministrul va lua în calcul restructurarea 

angajaţilor în zona administrativă. 
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În ceea ce priveşte restructurarea personalului administrativ, însă, sindicalistul este sceptic. 

Acesta a afirmat că dacă va face acest lucru, probabil ministrul va fi asaltat de cerinţele de a 

păstra mai multe persoane în anumite funcţii. “Probabil telefoanele vor fi încinse de cereri cum 

că nu mi-o da afară pe aia sau nu mi-l da afară pe ăla”, a explicat sindicalistul. 

Dumitru Costin le-a promis protestatarilor că în cazul unei cereri de restructurare generală, va 

apăra cele 4800 de locuri de muncă ale companiei. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul Justiţiei: Am trimis solicitări secţiilor şi asociaţiilor pentru puncte de vedere pe 

raportul GRECO 

Ministrul Justiţiei, Ana Birchall, a anunţat, marţi, că a solicitat puncte de vedere de la secţiile 

pentru procurori şi judecători din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM), dar şi de la 

asociaţiile de magistraţi pe rapoartele GRECO la adresa României recent publicate. 

"Ieri am solicitat şi secţiei de judecători, voi solicita şi astăzi şi am transmis solicitări către toate 

asociaţiile profesionale şi celor care au un cuvânt de spus în buna funcţionare a justiţiei să ne dea 

un punct de vedere pe conţinutul rapoartelor GRECO", a declarat Ana Birchall, la sediul CSM. 

Grupul Statelor contra Corupţiei (GRECO) a transmis că România a înregistrat progrese 

insuficiente în combaterea corupţiei exprimând preocupare privind reformele din sistemul 

judiciar, în special asupra refuzului Bucureştiului de a desfiinţa Secţia specială de investigare a 

magistraţilor. 

Preşedintele Klaus Iohannis a solicitat, săptămâna trecută, ca Guvernul să vină cu o iniţiativă 

legislativă pentru a corecta „aomalia”care este Secţia de investigare a infracţiunilor din justiţie 

(SIIJ), precum şi alte neregularităţi din domeniu, urmând ca dezbaterea să aibă loc în Parlament. 

Totodată, Iohannis de declarat că Executivul PSD-ALDE a primit un nou cartonaş roşu din 

partea forurilor europene, legat de justiţie, prin rapoartele GRECO, şi spune că în ciuda 

recomandărilor, Guvernul continuă să emită ordonanţe în domenii importante. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Sancţiuni pentru profesorii care au subevaluat cu peste 1,5 puncte lucrările la Evaluarea 

Naţională 

Inspectorul şcolar general ISMB, Ioana Mihaela Neacşu, a declarat că pentru profesorii care au 

subevaluat 14 lucrări ale elevilor la Evaluarea Naţională, constatându-se diferenţe mai mari de 

1,5 puncte între evaluări s-a dispus interzicerea dreptului de participare la examene în următorii 

trei ani. 

Inspectorul şcolar general din cadrul ISMB, Ioana Mihaela Neacşu, a precizat, luni, că 

profesorilor care au subevaluat 14 lucrări ale elevilor clasei a VIII-a care au susţinut Evaluarea 

Naţională le-au fost aplicate sancţiuni. 

Din acest total, 13 lucrări au fost subevaluate la Limba şi literature română şi una la matematică, 

în toate aceste cazuri înregistrându-se diferenţe mari. „Am avut câteva situaţii, nu multe din 

fericire, raportat la numărul de candidaţi înscrişi în examen, unde s-au constatat diferenţe mai 

mari de 1,5 între evaluarea iniţială şi nota obţinută în urma procesului de contestaţii”, a spus 

inspectorul. 

Potrivit aceleiaşi surse, profesorilor în cauză li se va interzice dreptul de participare la examenele 

naţionale în următorii trei ani de zile. „La nivelul Comisiei Municipale de Evaluare Naţională am 

constituit pentru fiecare dintre aceste lucrări o echipă de doi inspectori care au mers şi au 

verificat contextul şi motivele pentru care s-au produs aceste diferenţe. În urma analizei 

punctuale a fiecăreia dintre situaţii, pentru cele 14 lucrări am aplicat sancţiunea prin comisie, în 

baza metodologiei”, a menţionat Ioana Mihaela Neacşu. 

Reprezentanţii Inspectoratului Şcolar al Municipiului Bucureşti au precizat că în Capitală au fost 

depuse peste 4000 de contestaţii ulterior afişării primelor note de la Evaluarea Naţională 2019. 

Cele mai multe contestaţii au fost depuse pentru notele la Limba şi literatura română. Tot la 

această disciplină au fost raportate şi cele mai multe subevaluări ale notelor, înregistrându-se în 

urma contestaţiilor pentru un număr de 13 lucrări, diferenţe mai mari de 1,5 puncte. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministerul Energiei a autorizat ExxonMobil să facă foraje geotehnice la Tuzla 

Ministerul Energiei a eliberat, marţi, companiei ExxonMobil Exploration and Production 

Romania Limited Nassau (Bahamas), Sucursala Bucureşti, autorizaţia pentru executarea unui 

studiu geotehnic onshore în localitatea Tuzla, judeţul Constanţa, pentru construirea unei staţii de 

măsurare a gazelor. 
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Amplasamentul în care vor fi realizate forajele şi măsurătorile este alcătuit din trei parcele cu o 

suprafaţă totală de peste 200.000 mp, precizează ministerul într-un comunicat. 

Autorizaţia a fost emisă în urma solicitării ExxonMobil Exploration and Production Romania iar 

lucrările pe care companie americană le va derula la Tuzla sunt evaluate la 2,1 milioane de lei, 

fără TVA. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Studiu: Piaţa gazelor naturale este în plină expansiune, dar viitorul este mai puţin 

promiţător 

Piaţa gazelor naturale este în plină expansiune, dar viitorul este mai puţin promiţător, pentru că 

vor fi preferate sursele de energie nepoluante, arată un studiu Coface lansat marţi. 

În 2018, la nivel european, România avea a patra cea mai mare rezervă dovedită de gaz. 

Conform proiectului de strategie energetică a României, structura mixului de energie primară 

este de gaze naturale (29%), energie regenerabilă (19%), cărbune (17%) şi energie nucleară 

(9%). 

Potrivit Agenţiei Internaţionale pentru Energie, gazele naturale au cunoscut cea mai mare rată de 

creştere a consumului dintre toţi combustibilii fosili, din anul 2006. Cererea de gaze naturale va 

continua să crească, în principal datorită creşterii cererii în Asia şi în special în China, a cărei 

politică de “Cer Albastru" impune obiective stricte referitoare la calitatea aerului, precum şi o 

trecere obligatorie de la cărbune la gaz. 

Gazul este recunoscut ca un mijloc practic de producere a energiei datorită abundenţei sale, a 

versatilităţii şi a faptului că poluează mai puţin decât ceilalţi combustibili fosili. În comparaţie cu 

cărbunele, gazele naturale emit cu 40% mai puţin dioxid de carbon (CO2), pulbere în suspensie 

(PM2,5), dioxid de sulf (SO2) şi oxizi de azot (NOx). Gazele naturale sunt sursa de energie 

utilizată cel mai adesea pentru a completa sursele de energie regenerabilă, cum ar fi panourile 

solare şi parcurile eoliene, care sunt adesea intermitente şi necesită planuri de rezervă cu surse 

rapide şi fiabile de energie. 

Gazele naturale sunt, de asemenea, integrate în procesele industriale, în special ca materie primă 

pentru produsele petrochimice, datorită unuia dintre derivaţii săi: etanul. Gazele naturale şi 

lichidele conexe reprezintă aproximativ 29% din totalul combustibililor fosili utilizaţi ca materie 

primă în industria chimică. 

Deşi gazele emit în timpul arderii mai puţine particule decât petrolul sau cărbunele, acestea nu 

sunt în niciun caz o sursă de energie curată şi nu vor reduce riscul încălzirii globale. În plus, 
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extracţia de gaze de şist este extrem de poluantă, necesitând cantităţi mari de apă şi injecţia de 

substanţe chimice în sol, pentru a sparge piatra. Această tehnologie de fracturare poluează 

totodată şi apa de la robinet, ameninţând accesul la apă potabilă sigură în comunităţile rurale. 

În plus, energiile regenerabile devin acum mai accesibile decât gazele naturale. Conform celei 

mai recente analize a costului energiei (LCOE) a societăţii financiare internaţionale Lazard, 

energia eoliană nesubvenţionată este deja competitivă cu cea mai ieftină metodă de producere a 

energiei electrice din gazele naturale. Şi nu trebuie uitat faptul că preţurile la gazele naturale sunt 

volatile, adăugând incertitudine procesului de luare a deciziilor. 

În cele din urmă, utilizarea gazelor ca adjuvant al producţiei de energie electrică din surse de 

energie regenerabile este probabil în stadiul final, având în vedere progresele tehnologice 

realizate în domeniul stocării energiei electrice. Conform companiei de proiectare şi energie 

Wood McKenzie, capacitatea de stocare a energiei electrice în GW/ h s-a dublat în 2018, 

crescând cu 140%. Producătorul de maşini Tesla testează deja un sistem de stocare a bateriilor în 

Australia, conectat la parcul eolian Hornsdale. Deşi tehnologia este încă în fază incipientă, mulţi 

jucători de pe piaţă şi guverne se grăbesc să îşi dezvolte proprii campioni de stocare a bateriilor, 

cum ar fi compania suedeză Northvolt, care îşi propune să devină cel mai mare producător 

european de baterii. 

Gazele naturale au încă un viitor luminos înainte, însă pe termen lung, viitorul acestora este mai 

mult decât ameninţat, lăsând loc pentru surse de energie, care sunt mai în măsură să contribuie la 

salvarea planetei, conchide studiul. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 România se implică într-un proiect grandios, de 41,5 miliarde de dolari 

În ședința de miercuri, 17 iulie a Executivului, va fi aprobat Memorandumul de Înțelegere între 

Ministerul Energiei și compania Transgaz din partea României și Consiliul Consultativ al 

Coridorului Sudic de gaze, privind potențialul de cooperare în utilizarea infrastructurii de 

transport al gazelor oferită de interconectorul RO-BG și conducta BRUA în etapele viitoare de 

extindere a Coridorului Sudic de gaze în Balcani și Europa Centrală, potrivit money.ro. 

România este un susținător activ al proiectului Coridorului Sudic de gaze și al planurilor sale de 

extindere, fapt demonstrat și prin implicarea sa în implementarea Coridorului Vertical, proiect de 

importanță deosebită care va lega sistemele de transport gaze naturale din Grecia, Bulgaria, 

România, Ungaria și Austria și care ar putea prelua potențialele volume de gaze disponibile prin 

intermediul Coridorul Sudic. 

https://www.money.ro/


7 
 

Gazoductul BRUA, componentă importantă a Coridorului Vertical, implementat pe teritoriul 

României prin intermediul companiei Transgaz, va contribui la asigurarea unui grad adecvat de 

interconectare cu țările vecine, va crea o nouă rută de transport gaze naturale la nivel regional, va 

asigura transportul gazelor naturale din diferite surse de aprovizionare, inclusiv infrastructura 

necesară pentru preluarea și transportul potențialelor volume de gaze din zona Mării Negre. 

Implementarea proiectului BRUA va avea drept rezultat asigurarea posibilității fizice de curgere 

bidirecțională permanentă pentru interconectările cu Bulgaria și cu Ungaria, asigurându-se după 

finalizarea Fazei II, o capacitate de transport spre Ungaria de 4,4 miliarde Smc/an, respectiv de 

1,5 miliarde Smc/an spre Bulgaria. 

Anul trecut, la prima participare a țării noastre la reuniunea ministerială anuală a Consiliului 

Consultativ al Coridorului Sudic de gaze, România a subliniat angajamentul de a se implica în 

mod concret în dezvoltarea proiectului Coridorului Sudic, prin adăugarea de noi elemente de 

infrastructură care să crească interconectivitatea energetică dintre CSG și Europa de Est și 

Centrală, cum este Interconectorul Giurgiu–Ruse dintre România și Bulgaria și proiectul BRUA. 

Interconectorul dintre România și Bulgaria, precum și proiectul BRUA au o relevanță deosebită 

la nivel regional, asigurând posibilitatea integrării surselor de gaze naturale din bazinul Caspic, 

Mediteraneean, din zona Orientului Mijlociu sau a Asiei Centrale, cu piețele din centrul și vestul 

Europei. 

Reuniunea ministerială din acest an a Consiliului Consultativ al Coridorului Sudic de gaze a avut 

loc la Baku, Republica Azerbaidjan, în data de 20 februarie 2019. România a transmis și cu acest 

prilej mesajul clar de sprijin constant și activ pentru implementarea Coridorului Sudic de gaze, 

precum și interesul României de a se implica în extinderea acestui proiect important de 

infrastructură energetică, către Balcani și Europa Centrală. Astfel, în continuarea demersurilor de 

anul trecut, România a propus Consiliului Consultativ al Coridorului Sudic de gaze evaluarea 

interesului de semnare a unui Memorandum de Înțelegere pentru analizarea oportunităților de 

utilizare a infrastructurii de transport oferită de Interconectorul RO-BG și gazoductul BRUA, în 

etapele viitoare de extindere a Coridorului Sudic de gaze. Este o inițiativă care are potențialul de 

a avea un impact pozitiv pentru multe țări din regiune, de a spori securitatea energetică regională, 

de a diversifica sursele și rutele de aprovizionare cu energie și de a reduce vulnerabilitățile 

energetice. România consideră că această inițiativă este în armonie cu interesele extinderii 

infrastructurii Coridorului Sudic în Balcani și Europa Centrală și poate asigura o infrastructură 

de transport sigură și eficientă. 

Propunerea României a fost apreciată și în cadrul întâlnirii bilaterale cu ministru azer al energiei 

Parviz Shahbazov organizată în marja lucrărilor reuniunii Coridorului Sudic, ca “fiind una foarte 

bună, cu potențial semnificativ pentru extinderea proiectului Coridorului Sudic de gaze”. 

Semnarea acestui Memorandum de Înțelegere poate deschide perspective noi în vederea 

valorizării și maximizării potențialului gazoductului BRUA, dar și a potențialului energetic al 
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României, precum și a rolului strategic, de jucător important, pe care țara noastră îl poate avea în 

ecuația securității energetice regionale. 

Coridorul Sudic de Gaz, în valoare de 41,5 miliarde de dolari, este unul dintre proiectele 

energetice prioritare pentru UE. Acesta prevede transportul gazelor din regiunea caspică spre 

țările europene prin Georgia și Turcia. 

În etapa inițială, gazul ce urmează să fie produs în cadrul etapei a 2-a de dezvoltare a câmpului 

Shah Deniz din Azerbaidjan este considerat ca sursă principală pentru proiectele Coridorului 

Sudic de Gaze. Alte surse se pot conecta, de asemenea, la acest proiect într-o etapă ulterioară. 

În cadrul celei de-a doua etape a dezvoltării câmpului Shah Deniz, gazele vor fi exportate în 

Turcia și pe piețele europene prin extinderea conductei Caucazului de Sud și prin construirea 

conductelor de gaze naturale Trans Anatolian și a conductelor Trans-Adriatice. 

 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Senatorul PSD Şerban Nicolae a iniţiat o propunere legislativă pentru stabilirea 

regimului semnăturii electronice 

Senatorul PSD Şerban Nicolae a depus, în Parlament, un proiect legislativ care stabileşte regimul 

juridic al semnăturii electronice, al sigiliului electronic şi al înscrisurilor în formă electronică, 

precum şi condiţiile furnizării de servicii de certificare a semnăturilor electronice. 

„Prezenta propunere legislativă conferă şi actelor juridice, semnate între părţi, electronic, cu o 

semnătură avansată, necalificată, efectele juridice ale semnăturii olografe, dacă forma scrisă a 

actului este solicitată doar pentru probarea lui. Opţiunea este lăsată la latitudinea părţilor pentru a 

se facilita tranzacţionarea online şi pentru a fi în acord cu principiul consensualismului şi a 

libertăţii formei contractuale prevăzut la art. 1178 în Noul Cod Civil. Această abordare este în 

concordanţă cu proiectul de lege privind implementarea cărţii electronice de identitate care 

prevede furnizarea cerficatelor necalificate cetăţenilor în scopul semnării electronice”, prevede 

proiectul legislativ. 

De asemenea, propunerea legislativă introduce posibilitatea identificării persoanei la distanţă, 

astfel încât să nu creeze dezavantaje concurenţiale pentru prestatorii de servicii de încredere 

înregistraţi în România şi pentru a fi, totodată, în tom cu evoluţia tehnologică. 

Actul normativ clarifică şi statutul actelor juridice semnate electronic de către funcţionarii 

publici, potrivit iniţiativei. 
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„Propunerea legislativă clarifică statutul actelor juridice semnate electronic de funcţionari 

publici, astfel încât să se faciliteze debirocratizarea şi comunicarea comunicarea electronică între 

instituţiile publice, precum şi între acestea şi cetăţeni. În prezent, doar undeva la 10% dintre 

români interacţionează online cu administraţia publică sau trimit formulare online, în timp ce 

media europeană este de peste 35%. În consecinţă, digitalizarea administraţiei publice este un 

proces esenţial pentru facilitarea serviciilor de e-guvernare dar şi a tranzacţiilor electronice în 

general”, se arată în expunerea de motive a iniţiativei. 

O altă prevedere este instituirea principiului proporţionalităţii în stabilirea nivelurilor de 

autentificare şi identificare necesare pentru utilizarea serviciilor de e-guvernare, acestea fiind 

chestiuni abordate în prezent diferit şi aleator de către instituţiile şi autorităţile publice: „Spre 

exemplu, solicitarea unei informaţii de interes public nu necesită stabilirea aceluiaşi nivel de 

încredere şi identificare precum acordarea indemnizaţiei pentru creşterea copilului”. 

Iniţiatorul, senatorul PSD Şerban Nicolae precizează că actul normativ a fost trimis spre 

consultare şi Camerei Americane de Comerţ. El susţine că propunerea legislativă a pornit de la 

lacunele din Regulamentul UE privind identificarea electronică şi a serviciilor de încredere 

pentru tranzacţiile electronice pe piaţa internă. 

„Intrarea în vigoare a Regulamentului (UE) nr. 910/2014 al Parlamentului European şi al 

Consiliului din 23 iulie 2014 privind identificarea electronică şi a serviciilor de încredere pentru 

tranzacţiile electronice pe piaţa internă şi de abrogare a Directivei 1999/93/CE («Regulamentul 

eIDAS»), denumit în continuare Regulamentul, a adus importante modificări pentru legea 

semnării electronice, Legea nr. 445/2001, în special în ceea ce priveşte efectele juridice ale 

înscrisurilor care au anexată sau ataşată o semnătură electronică. Printre modificările importante 

aduse de Regulament se numără: introducerea sigiliului electronic pentru identificarea persoanei 

juridice, acordarea de efecte juridice tuturor tipurilor de semnături electronice, acordarea 

efectelor semnăturii olografe cel puţin pentru semnătura calificată, diversificarea mijloacelor de 

identificare a persoanei, definirea nivelurilor de autentificare în accesarea serviciilor online 

furnizate de autorităţi publice. Propunerea de lege a pormit de la aceste lacune şi de la nevoile 

reale identificate pe piaţa privată dar şi în funcţionarea administraţiei publice. Proiectul a fost 

trimis spre consultare şi Camerei Americane de Comerţ”, potrivit expunerii de motive. 

Propunerea legislativă privind identificarea electronică şi serviciile de încredere pentru 

tranzacţiile electronice a fost înregistrată în procedură de urgenţă la Senat, ca primă Cameră 

sesizată, Camera Deputaţilor fiind decizională. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Pro România anunţă candidat propriu la prezidenţiale sau susţinerea ca independentă a 

Gabrielei Firea 

Adrian Ţuţuianu a anunţat, marţi, că Pro România va desemna un candidat propriu la 

prezidenţiale, în contextul în care PSD şi ALDE au anunţat deja că vor avea proprii candidaţi. El 

a adăugat că susţinerea Gabrielei Firea ar putea să ducă formaţiunea politică în turul II. 

„Ideea unei alianţe Pro România-PSD-ALDE a fost lansată de Victor Ponta, care a spus că, 

pentru sănătatea vieţii politice din România, o asemenea alianţă ar putea să ducă un candidat în 

turul doi. Uitaţi-vă cât de gravă e situaţia social-democraţiei româneşti. 

Nu îşi pune problema să câştige prezidenţialele, ci să ducă un candidat în turul doi. Aici au dus 

Liviu Dragnea, Bădălău, Rovana Plumb, Codrin Ştefănescu şi alţii Partidul Social Democrat. Ce 

s-a întâmplat, însă, ieri (luni n.r.), ne arată că o asemenea alianţă nu este posibilă. PSD a decis 

că merge cu un candidat propriu şi după aceea vorbeşte cu Pro România sau cu ALDE. Cei de 

la ALDE au spus că soluţia este Călin Popescu Tăriceanu. (...) Ca urmare, ceea trebuie să facă 

Pro România este să stea pe propriile picioare, să desemnăm un candidat propriu într-un termen 

cât mai scurt”, a declarat Adrian Ţuţuianu, la Târgovişte, în cadrul unei conferinţe de presă. 

Vicepreşedintele Pro România a adăugat că susţinerea Gabrielei Firea la prezidenţiale ar putea să 

ducă formaţiunea în turul II. 

„Noi ne propusesem luna septembrie, dar evoluţiile sunt foarte rapide şi probabil va trebui să 

decidem ceva mai devreme şi să ne propunem să facem un scor care să ne revalideze în ochii 

electoratului român. Cine va fi candidatul nostru, prima opţiunea discutată în partid a fost 

legată de Sorin Cîmpeanu, a fost avansată şi opţiunea Corina Creţu, iar eu în nume personal ieri 

am spus că susţinerea doamnei Firea, ca un candidat susţinut de Pro România, candidat 

independent, ar putea fi o soluţie care să ne ducă în turul II la alegerile prezidenţiale”, a afirmat 

Ţuţuianu. 

Declaraţiile lui Adrian Ţuţuianu vin în contextul în care Viorica Dăncilă a anunţat, luni, că PSD 

va avea candidat propriu la alegerile prezidenţiale. Varujan Vosganian a afirmat, de asemenea, că 

la prezidenţiale ALDE va merge cu Călin Popescu Tăriceanu. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 ANAF va publica “lista ruşinii” în această lună. Verifică dacă lucraţi la o companie cu 

datorii 

Agentia Nationala de Administrare Fiscala (ANAF) va publicat în această lună lista cu datornicii 

care nu şi-au plătit obligaţiile fiscale în T2 2019, conform legislaţiei în vigoare. 
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În “lista ruşinii” sunt incluse firmele care nu şi-au achitat obligaţiile fiscale către Fisc în T2 

2019. ”Lista ruşinii” este reglementată de Ordinului Ministerului Finanţelor Publice nr. 558/2016 

privind Procedura de publicare a listelor debitorilor care înregistrează obligaţii fiscale restante, 

precum şi cuantumul acestor obligaţii. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 

 ONRC: 67.807 de firme au fost radiate în primele 6 luni din 2019, în creştere cu 62,42% 

 

Numărul firmelor radiate a crescut în primul semestru din 2019 cu 62,41%, comparativ cu 

perioada similară din 2018, ajungând la 67.807 unităţi, conform statisticilor publicate pe site-ul 

Oficiului Naţional al Registrului Comerţului (ONRC). 

 

Cele mai multe radieri au fost înregistrate în municipiul Bucureşti - 7.383 de firme (cu 13,72% 

mai multe faţă de ianuarie-iunie 2018) şi în judeţele Iaşi - 3.861 (plus 128,87%), Maramureş - 

2.640 (plus 158,32%) şi Bacău - 2.523 (plus 110,25%). 

 

La polul opus, cele mai puţine radieri au fost înregistrate în judeţele Ialomiţa, respectiv 488, în 

creştere cu 66,55% faţă de primul semestru din 2018, Covasna - 499 (plus 64,69%) şi Harghita - 

569 (plus 10,06%). 

 

În primele şase luni din 2019, numărul radierilor a crescut în toate judeţele, majorările cele mai 

semnificative fiind consemnate în judeţele Teleorman (plus 191,47%), Bistriţa - Năsăud (plus 

161,8%) şi Maramureş (plus 158,32%). 

 

Pe domenii de activitate, numărul cel mai mare de radieri a fost înregistrat în comerţul cu ridicata 

şi cu amănuntul, repararea autovehiculelor şi motocicletelor - 20.623 (plus 83,76%), agricultură, 

silvicultură şi pescuit - 12.167 (plus 135,2%) şi construcţii - 6.458 (plus 83,94%). 

 

În luna iunie 2019 au fost radiate 5.277 de firme, cele mai multe în Bucureşti - 811 şi în 

judeţele Constanţa - 281 şi Iaşi - 238. 

 

O analiză a Sierra Quadrant semnala că numărul firmelor şi PFA-urilor radiate de la Registrul 

Comerţului a ajuns în primele 5 luni din acest an la 62.530, cu 75% mai multe decât anul trecut, 

ceea ce reprezintă un record şi un semnal de alarmă pentru economia românească. 

 

"Sunt, în general, microîntreprinderi şi firme mici, fără putere financiară şi care nu reuşesc să 

facă faţă provocărilor generate de business. Într-o economie în care creditul furnizor este la 

modă, iar facturile se plătesc, în medie, la 60-90 de zile, pentru o firmă mică, care are şanse 
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extrem de reduse să obţină o linie de finanţare, supravieţuirea ţine de un fir de aţă, de modul în 

care reuşeşte să îşi asigure cash-flow-ul. Puşi în faţa unor astfel de provocări, mulţi aleg să 

renunţe la business", afirmau experţii de la Sierra Quadrant. 

 

Ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat, semnala, în urmă cu circa două 

săptămâni, că peste 60.000 de firme nu mai sunt înregistrate, ca efect al unei legi aprobate acum 

2-3 ani în Parlament, care prevede un anumit număr de angajaţi pentru un PFA, respectiv 

transformarea unei firme cu peste 10 angajaţi în SRL. 

 

"Sunt peste 60.000 de firme care nu mai sunt înregistrate. De ce s-a întâmplat lucrul acesta? Este 

efectul unei legi care a fost aprobată acum 2-3 ani în Parlamentul României şi care se referă la 

PFA. Atunci legiutorul a considerat că un PFA trebuie să aibă un număr de angajaţi, pentru că 

vorbim de persoană fizică autorizată şi nu este normal să ajungem la un număr de 40-60 de 

angajaţi pe un PFA. Era un fenomen la data aceea şi atunci au venit cu o iniţiativă legislativă 

care şi-a făcut efectul 2 ani mai târziu. Noi am anunţat şi am încercat să popularizăm această 

chestiune pentru a nu fi luaţi prin surprindere cei care aveau PFA-uri că aceste PFA-uri vor fi 

închise. De fapt, ideea este nu de a opri aceste firme ci de a le transforma în SRL-uri, de a fi aşa 

cum este în conformitate cu legea, o firmă care are peste 10 angajaţi, adică trece din faza de 

micro-întreprindere în faza de întreprindere mijlocie. Acesta a fost fenomenul. Au fost afectate 

iniţial câteva dintre firmele care aveau în derulare programe pe fonduri europene, pe AFIR în 

special, şi aici s-a găsit o soluţie. Totul este clar astăzi: nicio firmă care are contracte pe fonduri 

europene, PFA în cazul respectiv, nu este afectată", a declarat în 6 iulie la Antena 3, ministrul 

pentru Mediul de Afaceri, Ştefan-Radu Oprea. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 CNAIR intră în restructurare. Peste jumătate dintre angajați au muncă de birou 

Angajări pe pile și o schemă de personal costisitoare, în care peste jumătate dintre angajați 

muncesc la birou și ocupă peste 3.000 de posturi. Sunt nereguli sesizate la Compania Națională 

de Administrare a Infrastructurii Rutiere de sindicaliști și de ministrul Transporturilor. Instituția 

va intra în restructurare. Dar până atunci, angajații cu salarii mici, care fac teren prin țară 

amenință că intră în grevă dacă nu vor primi mai mulți bani. 

La Direcția Regională Drumuri și Poduri Cluj ar fi angajați pe postul de asistent manager mai 

mulți profesori de sport. Situația a fost sesizată de angajați ai instituției pe pagina de Facebook a 

Companiei de Administrare a Infrastructurii Rutiere. 

Totul ar fi fost aranjat politic. 
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Ministrul Transporturilor anunță restructurări pentru a face economii la bugetul companiei. Cere 

o evaluare a personalului TESA, adică a celor peste 3.000 de angajați care au muncă de birou și 

reprezintă peste jumătate din personal. 

Primele posturi desființate vor fi ale directorilor. Un salariu de director ajunge și la 20 de mii de 

lei, brut. 

Exact aceștia, cu salarii mici și muncă în teren au protestat la București. Cer să le fie acordate 

facilitățile pe care le au acum prin lege muncitorii din construcții. 

Sindicaliștii și reprezentanții Ministerului Transporturilor vor continua discuțiile pentru creșterea 

salariilor în contextul semnării unui nou contract colectiv de muncă. Actuala înțelegere expiră 

săptămâna viitoare. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Comisia Europeana suspecteaza Guvernul ca a umflat cifrele productiei record de 

porumb. Daea: Haideti dom'le, fiti cuminti! 

 

Comisia Europeana a cerut Romaniei sa isi revizuiasca statisticile din ultimii ani legate de 

productia de cereale, in special porumb. Cifrele, spun oficialii europeni dupa ce le-au analizat, 

sunt puse sub semnul intrebarii avand in vedere ca, desi sunt cu mult mai mari fata de 2016, sunt 

raportate la o suprafata similara sau chiar mai mica. 

 

Despre recoltele-record am auzit vorbindu-se in discursurile politice ale liderilor PSD cu fiecare 

ocazie. Daca rezultatele au fost motivate de "conditiile meteo favorabile", cifrele au trezit insa 

suspiciuni. 

 

In 2018, Romania a cultivat cea mai mare suprafata cu porumb boabe din Uniunea Europeana si 

a obtinut si cea mai mare productie. La nivelul UE, 83,3% din suprafata totala cultivata cu 

porumb boabe a fost inregistrata in sapte state membre (Romania, Franta, Ungaria, Polonia, 

Italia, Bulgaria si Germania). 

 

Productia de porumb in Romania a crescut in doi ani cu 8 milioane de tone, adica o crestere de 

70%, in conditiile unei usoare scaderi a suprafetei cultivate cu porumb din 2016 pana in 2018. 

 

"Suntem in contact permanent cu toate Statele Membre UE privind datele de productie pentru a 

realiza statisticile legate de productia de cereale in UE. In cazul Romaniei, am cerut ca parte a 

acestui exercitiu de rutina sa revizuiasca datele privind productia de porumb pentru 2017 

si 2018. 
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Acuratetea, fiabilitatea si credibilitatea statisticilor sunt vitale pentru a asigura transparenta 

pietelor si a le permite operatorilor din piata unica sa ia deciziile corecte de investitii", au 

declarat, pentru G4Media.ro, surse din Comisia Europeana. 

 

Reactia lui Daea: Haideti, fiti cuminti 

 

Pus de cei de la Digi24 sa explice situatia, ministrul Agriculturii Petre Daea a recunoscut ca 

exista o astfel de cerere trimisa de la Bruxelles, insa sustine ca nu e nimic grav si in niciun caz 

vreo cifra umflata. 

 

"E... haideti dom'le, fiti cuminti... haideti, fiti cuminti. Sunt comunicari intre noi, sunt comunicari 

uzuale pe sistemul informational de fiecare data. Sunt date care se transmit unele la o etapa, 

altele la alta etapa, nu-i niciun fel de problema. Informatiile, datele pe care le avem noi sunt date 

luate pe baza de semnatura, sunt date care certifica cu exactitate ceea ce s-a intamplat, nu-i 

niciun fel de problema, sunt interpretari diferite pe o tema pe care noi am gestionat-o printr-o 

comunicare profesionista intre noi si Comisia Europeana. 

 

Sunt comunicari uzuale intre noi si Comisie privind punerea de acord pentru anumite situatii, 

sunt intrebari pe care le pune Comisia, sunt raspunsuri pe care le dam noi, sunt intrebari pe care 

le punem noi, le da Comisia... Sunt de ordinul evidentei aceste productii pe care noi le-am 

obtinut in Romania si care onoreaza si Comisia Europeana si onoreaza si Romania si pe fermierii 

romani. 

 

Dar nu e vorba de revizuit statistici, dom'le, nu e vorba de revizuit statistici atata timp cat... e 

punere de acord cu anumite informatii pe care le dam din Romania si care au o anumita 

periodicitate", a declarat ministrul, pentru publicatia citata. 

 

Daea spune ca e o vorba de o simpla punere in acord a cifrelor, pentru ca la Bruxelles se fac 

estimari, in timp ce el are cifrele reale. 

 

"Spre exemplu stocurile, va dau un exemplu, asa, pentru dumneavoastra, stocurile se dau la 

sfarsit, stocurile pentru anul 2018 se dau la sfarsitul anului 2019. Sunt corectii care se fac an de 

an, sunt puneri de acord cu datele pe care noi le transmitem, nu e vorba de a umfla productia aici, 

doamne fereste, pai nu vedem ce-i afara... Fiecare are posibilitatea... In agricultura lucrurile se 

vad, iar productiile se pot vedea si se cantaresc de fiecare data de catre fermieri si se comunica 

pe baza datelor statistice. 

 

 

 

https://www.g4media.ro/comisia-europeana-cere-guvernului-sa-revizuiasca-statisticile-privind-recoltele-record-la-porumb-cu-care-s-au-laudat-daea-si-dragnea-miza-impactul-asupra-cresterii-economice-reale.html?fbclid=IwAR22tqIhSWIXS1ApHrzujnsltCfj2_9RtP-GfgJW6Unddq0gzSByY8NoDzo
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/romania-a-raportat-productie-de-porumb-record-in-ue-comisia-europeana-suspecteaza-ca-cifrele-au-fost-umflate-reactia-lui-petre-daea-1160704?fbclid=IwAR37W9U9NwZ7O9vO2oIQOTDJTfrZAAe0zCvSz7XK6hCRLgX5g2qkaoizIo0
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Sunt agreuri care se transmit, e agre-2a, agre-2b care se transmit pe baza de semnatura de catre... 

pe la statistica, nu-i niciun fel de problema din acest punct de vedere sunt, am vazut si eu, sunt 

lucruri cu care ne confruntam an de an tinand seama de faptul ca sunt diferente intre perioadele 

de comunicare intr-o parte si alta. Noi avem date exacte, altii fac estimari. Sunt situatii pe care 

le-am intalnit si le vom intalni in continuare", a mai spus ministrul. 

 

De mentionat ca in 2018, din cresterea economica de 4,1% inregistrata de tara noastra, 0,4% a 

fost determinata de cresterea productiei in agricultura. 

 

(Sursa: ziare..com) 

 

 Sorina Pintea a declanșat operațiunea „pacientul acoperit”: Este o parte a strategiei 

anticorupţie 

Ideea trimiterii unui „pacient acoperit” în spitale este de fapt o parte a strategiei anticorupţie pe 

care Ministerul Sănătăţii trebuie să o aplice până în 2020, a precizat, marţi, ministrul Sorina 

Pintea. 

„Nu este o idee a mea, este o parte a strategiei pe care Ministerul Sănătăţii trebuie să o 

implementeze până în 2020 - povestea cu pacientul misterios. Deja am început să facem aceste 

verificări şi am câteva exemple negative, şi nu mă refer doar la medici”, a declarat Sorina Pintea 

într-o intervenţie telefonică la România TV. 

Ea a dat exemplul unei persoane care a mers la un spital pentru a face consultaţiile obligatorii 

pentru şcoala de şoferi şi căreia i s-a cerut tariful legal, plus o sumă „pentru celeritate” de către 

un personal auxiliar. 

Trimiterea „pacienţilor sub acoperire” în spitale a început de trei săptămâni, a spus Sorina Pintea, 

până acum având loc cinci astfel de acţiuni. 

„În acest moment, o persoană a părăsit spitalul. (...) Este o parte a strategiei anticorupţie pe care 

trebuie să o aplicăm, iar în momentul în care gradul de satisfacţie al pacientului scade, până la 

urmă trebuie să luăm cu toţii nişte măsuri şi trebuie să ne ridicăm şi noi semne de întrebare. (...) 

Pentru unii care nu respectă nişte reguli nu trebuie să sufere toţi care lucrează în sistemul 

medical. Până la urmă trebuie să învăţăm că există nişte reguli şi trebuie să le respectăm”, a 

menţionat ministrul Sănătăţii, care a precizat că se referă doar la cei care condiţionează actul 

medical. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Profesorii si specialistii in Drept cer parlamentarilor o comisie pentru revizuirea 

Constitutiei: Festina lente! 

 

Mai multe cadre didactice, specialisti in drept constitutional si reprezentanti ai societatii civile 

din Romania le solicita senatorilor si deputatilor sa infiinteze o comisie speciala comuna a 

Camerei Deputatilor si a Senatului pentru analiza si dezbaterea propunerilor legislative privind 

revizuirea Constitutiei. 

 

Intr-o scrisoare numita "Apel catre senatorii si deputatii din Parlamentul Romaniei - Festina 

lente!", acestia spun ca revizuirea Constitutiei este un subiect de interes public major oriunde in 

lume. 

 

"Orice modificare adusa arhitecturii constitutionale a statului are un impact substantial asupra 

raporturilor institutionale dintre autoritatile publice si, invariabil, asupra societatii in ansamblul 

sau. Din acest motiv, in opinia semnatarilor acestui apel, este necesara o dezbatere chibzuita, 

deopotriva fundamentata stiintific si transparenta, cu privire la modificarile constitutionale care 

se afla acum pe agenda Parlamentului Romaniei. 

 

In acest context, dictonul latin 'grabeste-te incet!' este perfect aplicabil. In spatiul public, au fost 

aduse critici practicii abuzive a legiferarii prin ordonante, stiut fiind faptul ca 'graba strica 

treaba'. 

 

Nu ne permitem luxul ca aceeasi critica sa umbreasca insusi procesul de revizuire a Constitutiei 

prin care se cauta cele mai bune solutii constitutionale pentru corectarea mecanismului de 

adoptare a ordonantelor de urgenta", se arata in scrisoare. 

 

Acestia spun ca infiintarea unei comisii speciale comune a Camerei Deputatilor si a Senatului 

Romaniei pentru revizuirea Constitutiei poate asigura atat rapiditatea procesului decizional, cat si 

coerenta, transparenta si consistenta acestuia. 

 

Comisia speciala comuna poate analiza deopotriva cu atentie si cu celeritate modificarile 

constitutionale preconizate, laolalta cu toate efectele posibile si eventualul impact asupra bunei 

functionari a autoritatilor publice, mai spun ei. 

 

"Comisia speciala ar urma sa solicite contributii de specialitate din partea expertilor din mediul 

academic si cel asociativ, respectiv din partea tuturor autoritatilor publice interesate. Un astfel de 

proces, fara a echivala cu un veritabil Forum Constitutional, ar aduce robustete procesului 

decizional privind revizuirea Constitutiei, rezultand in formularea unui text precis, predictibil si 

stabil, conform standardelor impuse de Comisia de la Venetia, cat si de jurisprudenta Curtii 

Constitutionale. 

https://www.stiri.ong/puncte-de-vedere/articol/apel-catre-senatorii-si-deputatii-din-parlamentul-romaniei--festina-lente?fbclid=IwAR35HilYThzb7bhGoy2PLskAzQazn6zEGWnjFfgDACt3KEKgXjW32ti0M1w
https://www.stiri.ong/puncte-de-vedere/articol/apel-catre-senatorii-si-deputatii-din-parlamentul-romaniei--festina-lente?fbclid=IwAR35HilYThzb7bhGoy2PLskAzQazn6zEGWnjFfgDACt3KEKgXjW32ti0M1w
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In lipsa unei astfel de comisii si a unei dezbateri extinse cu privire la continutul modificarilor 

propuse, la nivelul intregii societati, exista riscul de a trece cu vederea sau de a trata cu lejeritate 

impactul unor solutii constitutionale de substanta. Iar atunci cand avem de-a face cu decizii 

fundamentale de politica constitutionala, acest risc este prea mare pentru o societate care 

urmareste sa isi consolideze democratia si sa asigure buna guvernare", se arata in document. 

 

(Sursa: ziare..com) 

 

 Jumatate din emigrantii romani cu studii superioare au joburi inferioare pregatirii lor - 

raport international 

 

Mai mult de un sfert dintre emigrantii romani in state membre OECD lucrau ca necalificati, in 

2015/2016, iar jumatate dintre cei cu studii superioare erau supracalificati, adica ocupau posturi 

mult sub pregatirea lor, conform unui raport realizat de OECD la cererea Ministerului Afacerilor 

de Externe. 

 

Aproximativ 23% din diaspora romaneasca de peste 15 ani din OECD (peste 90% din totalul 

emigrantilor) avea in 2015/2016 studii superioare, cu 11 puncte procentuale sub rata 

absolventilor de facultate inregistrata in totalul celorlalti muncitori straini aflati in tarile de 

destinatie. 

 

Fata de statele vecine, doar emigrantii sarbi inregistreau o rata de absolventi mai mica decat cea 

a diasporei romanesti. 

 

In afara de faptul ca diaspora romaneasca este mai putin educata, ea este si mai putin integrata - 

are cel mai mare procent de supracalificati. 

 

Din graficul de mai sus se observa ca in randul emigrantilor romani rata supracalificatilor este 

mai mare nu numai decat cea inregistrata in populatia nativa, dar si comparativ cu a celorlalti 

cetateni straini care muncesc in statele OECD. 

 

Jumatate din emigrantii romani cu studii superioare, indiferent de gen, au ocupatii care solicita 

calificari inferioare celor detinute de ei. Procentul este de numai 26% in randul emigrantilor din 

tarile vecine (Ungaria, Bulgaria, Serbia, Ucraina, Republica Moldova) si 31% in randul nativilor 

cu licenta. 
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Aceasta rata a crescut in timp - intre 2000/2001 si 20015/2016 - cu 16% in cazul romanilor, in 

timp ce in cazul emigrantilor din statele vecine a scazut cu 7%. 

Posibile cauze identificate de expertii OECD: 

 

- slaba cunoastere a limbii din tara de destinatie 

- acces limitat la retelele profesionale 

- recunoasterea greoaie a skillurilor obtinute. 

 

Raportul nu ia in considerare o alta ipoteza, legata de situatia invatamantului universitar din 

Romania, de faptul ca au existat promotii pe banda rulanta de absolventi (cu un varf de aproape 

un milion de absolventi in 2008/2009), multi dintre ei ajungand vanzatori in hipermarketuri. 

 

Calitatea joburilor obtinute de romani: cei mai multi inalt calificati - in Canada 

 

Aproximativ 26% din emigrantii romani au joburi slab calificate (iar in Spania procentul ajunge 

la 38%), comparativ cu numai 9% din populatia adulta nativa 26%. 

 

De asemenea, doar 18% ocupa functii inalt calificate, precum cele de manageri. 

 

Situatia difera foarte mult, in functie de tara de destinatie: in Austria si Marea Britanie, procentul 

celor care au ocupatii inalt calificate este de 20%, in timp ce numai 5% dintre emigrantii romani 

din Spania au astfel de locuri de munca. 

 

In Franta mai mult de o treime sunt manageri sau tehnicieni, iar in Canada procentul ajunge la 

doua treimi. 

(Sursa: ziare..com) 

 

 Ministerul de Externe a cerut un RAPORT al Diasporei - Cifrele ÎNGRIJORĂTOARE 

care arată că tot mai mulți români pleacă 'afară' 

Diaspora românească este a cincea cea mai numeroasă din lume, dar a înregistrat cea mai mare 

rată de creștere în ultimii ani, anunță stirileprotv.ro. 

Cu alte cuvinte, tot mai mulți români părăsesc țara. Datele sunt confirmate oficial acum în primul 

raport complex care face o radiografie a diasporei românești, realizat de Organizația pentru 

Cooperare și Dezvoltare Economică la comanda Ministerului de Externe. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/diaspora_146.html
https://stirileprotv.ro/
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Potrivit studiului, în 2015 - 2016, 3,4 milioane de români cu vârsta peste 15 ani trăiau în 

străinătate, în ţări membre ale Organizaţiei pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică. Am ajuns 

ca în 2018, să mai fim în ţară doar 19,5 milioane faţă de 22,4 câţi eram în 2000. 

Diaspora românească este astfel a cincea cea mai numeroasă după țări furnizoare de emigranţi 

precum Mexic, China, India şi Polonia. 

Diferenţa majoră este însă că după rata de emigrare, adică numărul celor care părăsesc țara anual, 

România este pe primul loc înaintea unor ţări cu diaspore mai mari, cum ar fi Mexic, Polonia, 

Maroc sau Marea Britanie. 

Cei mai mulţi români au plecat în pribegie în anul 2007, odată cu intrarea în Uniunea Europeană: 

560.000 de persoane. Dacă în acelaşi an, mulţi alegeau Italia sau Spania, odată cu criza din 2008 

- 2009, românii s-au îndreptat mai ales spre Germania şi ulterior spre Marea Britanie. 

Pentru prima dată, acest studiu face o radiografie a nivelului de pregătire a forţei de muncă ce 

provine din România. Astfel, cei mai mulţi dintre cei care au plecat, adică 77% au cel mult studii 

primare şi medii. 

De precizat este că doar Serbia are un procent mai mare de emigranţi slab pregătiţi. 6 din 10 

români fără pregătire prea multă au ajuns în Italia sau în Spania. 

La polul opus, din cei peste 23% de emigranţi cu studii superioare, cei mai mulţi au ales în 

ordine Germania, Statele Unite, Marea Britanie sau Canada. 

În aceste condiţii, nu e de mirare că 39.000 de asistente medicale şi peste 20.000 de doctori 

lucrează oficial în străinătate. 

Iar emigraţia din România nu dă semne de scădere, dimpotrivă. Între 2009 şi 2018, 26% dintre 

români au spus că şi-ar dori să plece în străinătate dacă apare o oportunitate. 

Studiul i-a luat în considerare doar pe românii de peste 15 ani care muncesc legal în ţările de 

adopţie. 

(Sursa: stirileprotv.ro) 

 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/emigrare_2799.html
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 Premierul Viorica Dăncilă a prezentat bilanţul Preşedinţiei României la Consiliul UE. Ce 

dosare au fost finalizate 

Viorica Dăncilă a prezentat, marţi, în PE, bilanţul Preşedinţiei României la Consiliul UE. Printre 

cele 90 de dosare finalizate amintite de premier se află adoptarea cadrului de sancţiuni privind 

atacutile cibernetice, dar şi acţiunile de combatere a antisemitismului, xenofobiei şi 

dezinformării. 

„A fost important să arătăm că instituţiile europene lucrează pentru cetăţeni şi mai ales că produc 

rezultate care îmbunătăţesc viaţa acestora şi oferă perspective pentru viitor. Am satisfacţia de a 

afirma că România a reuşit acest lucru. Am preluat şi asumat această responsabilitate ca pe o 

misiune în slujba cetăţenilor şi a unităţii europene. Am apreciat necesar ca toate acţiunile noastre 

să fie construite în jurul Coeziunii - ca valoare comună europeană. România a demonstrat că 

poate performa cu succes pe fondul unor provocări şi tendinţe care pun sub semnul întrebării 

determinarea Uniunii de a progresa. 

Am dovedit capacitatea României de a contribui la valoarea-adăugată a Uniunii, aspect reflectat 

în bilanţul consistent pe care îl predăm: 90 de dosare legislative finalizate şi aproximativ 2500 de 

evenimente şi reuniuni organizate. Totodată, am facilitat adoptarea a 84 de Concluzii ale 

Consiliului pe multiple teme de interes comun”, a declarat Viorica Dăncilă, la începutul 

dezbaterii din Parlamentul European. 

Premierul a afirmat că îşi doreşte ca, atunci când vor beneficia de un acces mai transparent pe 

piaţa muncii, cetăţenii europeni să îşi amintească de contribuţiile României în acest proiect. 

„Ne-am dorit ca prin exercitarea acestui mandat să avem rezultate vizibile, durabile, la care 

cetăţenii să se poată raporta cu uşurinţă şi claritate. Aceste rezultate conferă o identitate 

veritabilă primei noastre Preşedinţii, la care consider că ne putem raporta cu toţii. 

De exemplu, mi-ar plăcea să cred că atunci când un cetăţean european va beneficia de un acces 

mai echitabil şi mai transparent pe piaţa muncii, care să-i permită să echilibreze mai bine 

activitatea profesională cu viaţa privată, va şti că aceste decizii au fost luate pe durata 

Preşedinţiei României. La fel, doresc să cred că cetăţeanul european se va simţi mai în siguranţă 

şi mai protejat în interiorul graniţelor Uniunii şi datorită eforturilor Preşedinţiei noastre. Am 

reuşit să facem un salt calitativ în această direcţie. De aici înainte, vor fi posibile verificări mai 

eficiente la frontierele externe, vom îmbunătăţi securitatea cărţilor de identitate”, a aăugat 

Dăncilă. 

Şeful Executivului a susţinut că România a obţinut rezultate pe toţi cei patru piloni prioritari ai 

Preşedinţiei la Consiliul UE: 

„ Europa convergenţei, Europa siguranţei, Europa actor global, Europa valorilor comune. În 

cadrul pilonului Europa convergenţei, Preşedinţia României a depus eforturi intense pentru 

avansarea negocierilor referitoare la viitorul Cadru Financiar Multianual 2021-2027, atât pe 

palierul politic, cât şi la nivel sectorial.  
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Am reuşit, de asemenea, finalizarea negocierilor pentru un număr considerabil de dosare 

legislative vizând consolidarea Uniunii Bancare şi Uniunii Pieţelor de Capital şi am asigurat o 

viziune pe termen lung privind Piaţa Unică. Totodată, rezultatele concrete înregistrate în domenii 

precum piaţă internă - în toate dimensiunile acesteia, energie, afaceri sociale sau schimbări 

climatice, sunt elemente care vor rămâne puncte de reper şi sunt deja preluate de partenerii noştri 

din Trio, Finlanda şi Croaţia. Totodată, provocările erei digitale, dintre care cea a inteligenţei 

artificiale, au fost abordate prin primul set de Concluzii ale Uniunii dedicate acestei teme. 

Preşedinţia noastră a adus o contribuţie importantă la definitivarea pieţei unice digitale prin 

Directiva privind drepturile de autor în Piaţa Unică Digitală”, a afirmat Dăncilă, în plenul 

Parlamentului European. 

Ea a amintit de hotărârea Consiliul UE privind sancţionarea persoanelor implicate în atacuri 

cibernetice care ameninţă UE. 

„În vederea îmbunătăţirii răspunsului la atacurile cibernetice, a fost adoptat, un cadru de 

sancţiuni pentru a răspunde atacurilor cibernetice. Astfel, pentru prima dată, se vor impune 

sancţiuni persoanelor implicate în atacurile cibernetice care ameninţă Uniunea sau statele 

membre. România va continua să acţioneze în acest domeniu, urmărind obiectivul de a găzdui o 

agenţie europeană specializată în acest sens”, a mai spus Viorica Dăncilă. 

Un alt dosar la care a contribuit România îl reprezintă cel referitor la migraţie. 

România a deţinut Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene în perioada 1 ianuarie-30 iulie 2019. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Viorica Dăncilă, interviu pentru The Guardian: Kovesi trebuie să îşi rezolve problemele 

cu justiţia/ Domnul Dragnea nu venea la Guvern şi nici nu dădea indicaţii 

Viorica Dăncilă a vorbit, într-un interviu pentru The Guardian, despre europarlamentare şi despre 

motivele pentru care Guvernul nu susţine candidatura lui Kovesi la şefia Parchetului European. 

Kovesi "să îşi rezolve problemele cu justiţia" înainte de a îşi asuma un astfel de rol, spune 

premierul. 

Peste 80% din români au susţinut o interdicţie asupra guvernului, privind capabilitatea acestuia 

de a aduce schimbări legislative prin ordonanţe de urgenţe şi aprobarea amnistiilor în cazurilor 

de corupţie, notează publicaţia The Guardian. 

"Nu consider aceste alegeri ca pe o victorie pentru partidele de opoziţie, ci ca pe o înfrângere 

pentru PSD", a declarat Dăncilă pentru jurnaliştii de la The Guardian. 
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"Am înţeles mesajul de la 26 mai. Nu am discutat despre sistemul de justiţie, nu am lăsat pe 

nimeni să se implice în acel subiect...Mi-ar plăcea să mă întorc la agenda care se concentrează 

mai mult asupra cetăţenilor şi mai puţin asupra sistemului de justiţie", a adăugat aceasta.12 

Precum Brexit în Marea Britanie, lupta împotriva corupţiei şi schimbările din justiţie au dominat 

discuţiile politice din România în ultimii ani, subliniază publicaţia, amintind că România se află 

printre cele mai corupte state din Uniunea Europeană, potrivit organizaţiei Transparency 

International. 

O altă sursă a tensiunii între Bucureşti şi Bruxelles a fost cauzată de negocierile privind şefia 

Parchetului European. Laura Codruţa Kovesi, fosta şefă DNA, nu este sprijinită de Guvernul 

român, însă a obţinut susţinerea Parlamentului European. 

Kovesi a fost demisă din funcţia de şefă DNA, anul trecut, într-o mişcare considerată a fi 

motivată politic, adăugă jurnaliştii de la The Guardian. 

Dăncilă a declarat, referitor la această problemă, că Laura Codruţa Kovesi trebuie "să îşi rezolve 

problemele cu justiţia" înainte de a îşi asuma un astfel de rol. 

"Dacă acele acuzaţii au fost reale? Nu ştiu dacă sunt reale, sau nu, este doar o ipoteză, însă sunt 

de părere că imaginea României va fi afectată şi vreau ca imaginea ţării mele să fie una bună", 

a afirmat premierul român. 

Cu toate acestea, jurnaliştii de la The Guardian notează că Viorica Dăncilă înfruntă propriile 

probleme de imagine, fiind acuzată că numirea sa în funcţia de premier a fost în interesul lui 

Liviu Dragnea. 

"Nu putem dezbate performanţa ei ca premier. Nimeni din România nu este de părere că este un 

premier credibil şi că este cea care decide direcţia în care se îndreaptă partidul", a declarat Dan 

Barna. 

"Aceste acuzaţii vin din partea Opoziţiei. Premierul este cel care conduce guvernul. Domnul 

Dragnea nu venea la Guvern şi nici nu dădea indicaţii", afirmă Dăncilă. 

Despre guvernul pe care îl conduce, Dăncilă a declarat că acesta se concentrează pe domenii 

precum educaţia, sănătatea şi infrastructura. Premierul a mai adăugat că îmbunătăţirea relaţiilor 

cu Bruxelles este o prioritate. 

"Încă din 2011 întâlnim toate criteriile pentru a adera la spaţiul Schengen. Cu toate acestea, 

decizia politică este împotriva aderării noastre la Schengen", a declarat aceasta. 
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Despre mecanismul MCV, Dăncilă a afirmat că dacă "ar fi valid pentru toate statele membre, 

atunci nu ar mai exista un standard dublu", însă acesta se aplică doar la două state. 

"Nu vrem să repetăm greşelile din trecut", a concluzionat Dăncilă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Viorica Dăncilă l-a asigurat pe David Sassoli că România va sprijini avansarea 

proiectului european 

Viorica Dăncilă a avut, marţi, o întrevedere la Strasbourg cu David Sassoli. Premierul l-a 

asigurat pe preşedintele Parlamentului European, că România va sprijini avansarea proiectului 

european şi va continua să militeze pentru consolidarea unităţii şi coeziunii în cadrul acestuia. 

„Prim-ministrul Viorica Dăncilă, aflată la Strasbourg pentru prezentarea bilanţului Preşedinţiei 

române a Consiliul Uniunii Europene în plenul Parlamentului European, a avut astăzi, 16 iulie 

2019, o întrevedere cu Preşedintele Parlamentului European, David-Maria Sassoli. Premierul 

român l-a felicitat pe David-Maria Sassoli pentru desemnarea sa în această funcţie şi a transmis 

mulţumiri Parlamentului European pentru strânsa cooperare avută pe durata mandatului 

Preşedinţiei române a Consiliului. 

Totodată, a exprimat convingerea că şi în noua legislatură cooperarea interinstituţională între 

autorităţile de la Bucureşti şi Parlamentul European va continua, contribuind astfel la 

consolidarea proiectului european”, a transmis Guvernul, printr-un comunicat de presă remis 

MEDIAFAX. 

Referitor la rezultatul alegerilor pentru Parlamentul European, şeful Executivului a apreciat că 

prezenţa crescută la vot şi faptul că forţele pro-europene au reuşit să câştige sprijinul majoritar al 

cetăţenilor sunt semnale pozitive, care trebuie valorificate în anii următori, în sensul apropierii 

instituţiilor europene de cetăţeni şi al obţinerii de rezultate cu impact direct asupra calităţii vieţii 

acestora. 

Premierul Viorica Dăncilă a prezentat sintetic rezultatele Preşedinţiei române a Consiliului, 

subliniind faptul că aceste rezultate contribuie la îndeplinirea obiectivelor majore la nivel 

european, în linie cu direcţiile de acţiune recent stabilite prin noua Agendă Strategică. 

De asemenea, şeful Executivului „a arătat că, şi în continuare, România va sprijini avansarea 

proiectului european şi va milita pentru întărirea unităţii şi a coeziunii în cadrul acestuia”, 

conchide sursa citată. 
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Viorica Dăncilă a prezentat, marţi, în PE, bilanţul Preşedinţiei României la Consiliul UE. Printre 

cele 90 de dosare finalizate amintite de premier se află adoptarea cadrului de sancţiuni privind 

atacutile cibernetice, dar şi acţiunile de combatere a antisemitismului, xenofobiei şi 

dezinformării. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Christine Lagarde şi-a anunţat demisia din funcţia de director al Fondului Monetar 

Internaţional 

Directorul general al Fondului Monetar Internaţional (FMI), Christine Lagarde, şi-a anunţat 

marţi demisia din funcţie, cu câteva ore înaintea votului privind numirea sa în fruntea Băncii 

Centrale Europene (BCE), potrivit BBC. 

„Având mai multă claritate în legătură cu procedura de nominalizare ca preşedinte al BCE, am 

luat această decizie în interesul Fondului”, a spus aceasta. „Comitetul executiv va face 

demersurile necesare pentru numirea unui nou director general”, a adăugat ea. 

Christine Lagarde, în vârstă de 63 de ani, conduce Fondul Monetar Internaţional din 2011, când 

l-a înlocuit pe Dominique Strauss Khan. Dacă va fi numită în fruntea BCE, ea va deveni prima 

femeie care va ocupa funcţia de preşedinte al acestei instituţii. 

Lagarde a anunţat că va părăsi FMI pe 12 septembrie. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 FT: Franţa o va susţine pe Laura Codruţa Kovesi pentru funcţia de procuror-şef al UE 

Franţa a decis să o susţină pe Laura Codruţa Kovesi pentru funcţia de şef al Parchetului Uniunii 

Europene, afirmă surse oficiale franceze şi române citate de cotidianul Financial Times. 

Franţa a acceptat să o susţină pe Laura Codruta Kovesi pentru conducerea Parchetului European, 

în locul propriului candidat, Jean-François Bohnert, au declarat surse franceze şi române. Decizia 

a fost luată după ce preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, a ieşit învingător luna trecută în 

negocierile cu Germania şi alte state UE pentru alocarea funcţiilor de conducere în cadrul 

Uniunii Europene, inclusiv prin desemnarea Christinei Lagarde, din Franţa, pentru postul de 

preşedinte al Băncii Centrale Europene. 
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Un oficial francez a declarat pentru Financial Times că decizia de a fi susţinută Laura Codruţa 

Kovesi are rolul de a asigura un echilibru geografic mai bun al funcţiilor de conducere în 

Uniunea Europeană, dat fiind că încă nu există niciun post alocat Europei de Est; de asemenea, 

decizia evidenţiază angajamentul Parisului în sensul respectării statului de drept şi în favoarea 

eforturilor Laurei Codruţa Kovesi de a susţine aceste principii în România. "Decizia va permite 

şi constituirea rapidă a Parchetului european, pe care noi l-am susţinut activ", a declarat oficialul 

francez. 

Eurodeputatul român Dacian Cioloş, liderul grupului Înnoim Europa din Parlamentul UE, a 

declarat pentru Financial Times că Parisul va anunţa oficial susţinerea pentru Laura Codruţa-

Kovesi în următoarele zile. "Guvernul francez va informa Consiliul UE în viitorul apropiat că va 

decide să o susţină pe Laura Kovesi şi sper că acest lucru va deschide drumul pentru o hotărâre 

în acest sens", a declarat Cioloş. 

Jean-François Bohnert, procurorul francez susţinut de Consiliul UE pentru conducerea 

Pachetului UE, a afirmat, într-un interviu acordat site-ului Politico.eu, că sarcina procurorului-şef 

european nu va fi doar să combată corupţia, subliniind că se pune prea mult accent pe experienţa 

anticorupţie a Laurei Codruţa Kovesi. Jean-Francois Bohnert a evidenţiat, în interviul acordat 

Politico.eu, importanţa ca noul Oficiu al Parchetului European (EPPO) să aplice reglementările. 

"Trebuie să recurgem de fiecare dată la textul legii", a declarat Bohnert. Reglementările arată că 

Parchetul UE îi va "investiga, îi va inculpa şi îi va deferi justiţiei pe autorii infracţiunilor 

împotriva intereselor financiare ale Uniunii Europene", a subliniat procurorul francez. 

Întrebat dacă se pune prea mult accent pe experienţa Laurei Codruţa Kovesi în combaterea 

corupţiei, deşi aceasta reprezintă doar o mică parte a activităţii Parchetului UE, Bohnert a 

răspuns "da", potrivit Politico.eu. "Este principala experienţă a Laurei Kövesi, pot înţelege în 

totalitate acest lucru dacă vine din partea ei", a precizat Bohnert, avertizând însă asupra riscului 

concentrării pe un singur element al atribuţiilor noului procuror-şef al UE. "Este ca şi cum am 

folosi un binoclu, dacă reglezi lentila nu se vede acelaşi lucru. Poate că nici în timpul discuţiilor 

de la audierile în Parlamentul European, concentrarea prea mult doar pe corupţie nu a fost 

neapărat modul bun de a face acest lucru". 

Jean-Francois Bohnert a vorbit şi despre faptul că Laura Codruţa Kovesi, foarte cunoscută în 

România şi în cercurile politice europene, a fost în centrul atenţiei de la începerea procedurilor 

pentru desemnarea procurorului-şef al UE. "În prima fază, desigur, acesta nu a fost un avantaj. 

M-am simţit puţin lăsat în spatele scenei, deoarece atenţia principală era asupra domnişoarei 

Kövesi", a subliniat Bohnert, notând că presa a aplicat un "tratament diferenţiat". 

Anterior, Jean-François Bohnert, contracandidatul Laurei Codruţa Kovesi pentru funcţia de şef al 

Parchetului european, a transmis că nu s-a retras din cursă, în pofida faptului că vineri, în 

România, circula informaţia că Laura Codruţa Kovesi a rămas singură în cursă.  
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Un purtător de cuvânt al misiunii diplomatice franceze a declarat că "în momentul de faţă, nu s-a 

schimbat nimic" în ceea ce priveşte poziţia Franţei. Bonhert a declarat că este "trist să citească 

mesajele de pe Twitter care îi cer să se retragă din cursa pentru Parchetul european", afirmând că 

nu este ceva ce ia în considerare. Mai mult decât atât, acesta a declarat că procurorii germani s-

au oferit să îl susţină în cadrul unei conferinţe recente. "Mulţi oameni mă susţin şi ştiu că am 

experienţă. Nu pot să renunţ pentru că mulţi alţi oameni nu ar înţelege", a adăugat procurorul 

francez. 

Laura Codruţa Kovesi a declarat, duminică, într-un interviu acordat BBC referitor la candidatura 

sa la Parchetul european, că Guvernul României nu a susţinut-o la Bruxelles, precizând însă că 

acest lucru nu a contat în demersul său pentru că "nu a aşteptat niciodată ajutorul lor". "Această 

candidatură e foarte importantă, nu doar pentru mine la nivel personal, e importantă pentru 

colegii mei, pentru întreg sistemul judiciar şi pentru ţara mea pentru că, în acest moment, 

independenţa sistemului de justiţie este atacată. Putem dovedi, eu şi colegii mei, că, prin această 

candidatură, putem obţine ceva pentru ţara noastră şi putem face ceva pentru a ne continua 

munca", a spus Laura Codruţa Kovesi. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Prima femeie care ocupă funcţia de preşedinte al Comisiei Europene. Ursula von der 

Leyen a primit votul favorabil la limită 

Ursula von der Leyen a primit, marţi seară, votul favorabil al Parlamentului European pentru 

numirea în funcţia de preşedinte al Comisiei Europene. 

Ursula von der Leyen, propusă pentru postul de preşedinte al Comisiei Europene de către 

Consiliul European, a primit 383 de voturi favorabile, 327 de voturi împotrivă, iar 23 de 

eurodeputaţi s-au abţinut de la vot, a anunţat Parlamentul European. 

"Mă simt foarte onorată, sunt copleşită, vă mulţumesc pentru încrederea pe care mi-aţi acordat-

o", a declarat Ursula von der Leyen, citată de site-ul Politico.eu. 

"Încrederea pe care mi-aţi acordat-o este încrederea pe care o acordaţi Europei. (...) Pentru mine, 

este o responsabilitate mare, iar munca începe acum. Mesajul este că vom colabora cu toţii în 

mod constructiv, deoarece efortul este pentru o Europă unită şi puternică", a precizat Ursula von 

der Leyen. 

(Sursa: Mediafax) 

 


